



November 23, 2006

### Latest News

#### 《反拐新闻文摘》目录

**A Core Anti-Trafficking Training Workshop was Held Today in Guangxi for its News Media**

**A Working Conference for the Safeguarding of Women's Rights is Held in Kunming, Yunnan**

**International Organisations Review Shenzhen's Implementation of its Anti-Trafficking Project**

**In Hainan Province Girls' Personal Rights and Interests are Being Protected Effectively**

广西举办反拐新闻媒体骨干培训班

云南昆明市召开妇女维权工作会议

国际组织考察深圳市实施“防拐”项目情况

海南省有效保护妇幼人身权利

### Article in Brief

**A Core Anti-Trafficking Training Workshop was Held Today in Guangxi for its News Media**

Full text: <http://www.gxnews.com.cn> 20<sup>th</sup> November 2006, 21:18 Source: Guangxi's News Website

Guangxi's News Website, Nanning 20<sup>th</sup> November (Reporter Yanyan Ye, trainee Shaodan Wei). Today a core anti-trafficking training workshop was held in Nanning for Guangxi's news media under UNIAP support. Media representatives from all over the region attended this training.

The training focused on victim-centered approach, and developing the safeguarding of the rights and interests of women and children in the mass media area. In order to improve the promotion of the dissemination of the anti-trafficking message in their work, the anti-trafficking situation was introduced by specialists. Theory, ethics, concepts and attitudes in media reports were discussed and some typical cases of reporting were analysed etc.

It is reported that, at present Guangxi's work in safeguarding the rights and interests of women and children still demands immediate attention, the media's and the audience's understanding of women's and children's rights and interests must be immediately expanded. The Guangxi Zhuang autonomous region's Women's Federation expressed that the media had an

enormous role in the publicity work. Therefore it is completely necessary for staff in the media industry to go through this training. During the training workshop the media representatives discussed their ideas on how to improve their publicity to the audience.

### **A Working Conference for the Safeguarding of Women's Rights is Held in Kunming, Yunnan**

Full text: <http://www.kmtv.com.cn/files/KMTV1/>

Kunming Television Station, 16<sup>th</sup> November 2006: The city's Working Conference for Safeguarding Women's Rights was held this morning. The meeting summarized the city's situation with regards to the work to safeguard women's rights, which has taken place in recent years and also laid out the arrangements for the next stage's work assignments to safeguard women's rights.

In recent years the Kunming city's Women's Federation has joined together with every level of the department which is responsible for carrying out work to protect rights and they have developed ways of checking the enforcement of the law, researched domestic violence legislation and combated trafficking in women and children. They are cooperating with international organizations to execute the project through activities such as establishing of a centre to safeguard women's rights as well as a network to safeguard women's rights providing housing for women who have come from other in places in China to work, a children's centre, a court to safeguard rights, a centre for legal assistance etc. The most focused, direct and realistic way of solving the problem concerning the rights and interests of women is to start with serving women better and to train a large group of women who have been made redundant so that they can be employed again.

### **International Labour Organisations (ILO) Review Shenzhen's Implementation of its Anti-Trafficking Project**

Full text: <http://www.gd.xinhuanet.com/newscenter/2006-11/16/>

Xinhua Online, Shenzhen, 16<sup>th</sup> November: From the 14<sup>th</sup> to the 15<sup>th</sup> November, officials from the International Labour Organization formed an assessment group with some specialists to evaluate Shenzhen's implementation of China's Project to Prevent Labour Exploitation Aimed at Trafficked Girls and Young Women in the mid-term stage. This project mainly concentrates on female migrants from the ages of 10 to 24, its aim is to explore effective ways and approaches to prevent the trafficking of girls and young women. They have already launched an effective programme to assist them.

According to the reporters understanding Shenzhen has provided direct assistance and help to migrant women and children to enhance the quality of these females and to increase their safety at work. They have achieved outstanding success in their work to prevent the trafficking of women and children, the number of schools for female migrants in the city has increased rapidly from 32 in 2004 to 164 at this present time, this basically covers all the companies in the city, in which the migrants are concentrated. The evaluation group is in Shenzhen at the moment making smooth progress and expressing their satisfaction with this anti-trafficking project.

### **In Hainan Province Girls' Personal Rights and Interests are Being Protected Effectively**

Full-text: <http://news.0898.net/2006/11/16/>

The People's Website, Window on Hainan, 16<sup>th</sup> November: Today it was learnt from Hainan Province's Women's Federation that all levels of the Public Security Organ in Hainan Province are

seriously combating the illegal, criminal action of violating women's and children's personal rights. From 2001 to 2005 Hainan Province's Public Security Organ uncovered 531 cases of prostitution, the solving rate of these cases was 69%, 10 cases of trafficking in women were discovered the solving rate was 100% and 5 cases of forcing or luring women into prostitution, which had a 70.2% solving rate. In order to protect women's rights and interests more effectively, every level of Hainan Province's court has specially established 15 collegial panels who will sentence, according to the law criminals who have seriously violated the personal rights of women and children through the organised, forced, or lured prostitution of women, raped women, trafficked women and children.

Moreover, Hainan Province's local government has publicized the Resolution to Bring the Highly Disproportionate Sex Ratio of Newborn Babies under Control, the motive for the policy is to safeguard the legal rights and interests of girls. At present Hainan Province's sex ratio amongst newborn babies is 117, yet this has clearly increased in comparison with its usual value of 103-107, but in comparison with ratios in previous years it has decreased by a large margin.

### 广西举办反拐新闻媒体骨干培训班

全文: <http://www.gx.chinanews.com.cn/xw/show.asp?id=25549>

中新广西网 11 月 21 日电: 为期两天的“广西反拐新闻媒体骨干培训班” 11 月 21 日在广西壮族自治区首府南宁结束, 主办方倡导的“以受害人为中心”的反拐新闻报道理念得到学员的一致认同。

本次培训班由广西壮族自治区妇联和联合国机构间湄公河次区域反对拐卖人口办公室联合举办, 旨在提高广西媒体反对拐卖人口新闻报道水平, 保障妇女、儿童的合法权益。广西自治区和广西南宁、柳州、北海、钦州、防城港、玉林、贵港、百色、来宾、河池等市的主要新闻机构的二十多名记者参加了培训。



广西壮族自治区妇联副主席边疆在 20 日的开幕式上致辞。

本次培训主要内容为: 广西、中国反拐、防拐形势和动态以及存在的问题, 目前媒体报道中的理论、心态, 正面与负面影响的媒体报道和反拐媒体倡导, 有关国际公约和中国相关法律以及报道案例分析等。联合国机构间湄公河次区域反对拐卖人口中国办公室顾问蒋烽、广西壮族自治区妇联副主席谭和平、中国传媒大学副教授王军以及中新社记者先后围绕上述内容对反拐新闻报道进行了讲解。

### 云南昆明市召开妇女维权工作会议

全文: <http://www.kmtv.com.cn/files/KMTV1/>

昆明电视台 2006 年 11 月 16 日报道: 全市妇女维权工作会今天上午召开。会议总结了近年来我市妇女维权工作情况, 安排部署了下一阶段妇女维权工作任务。

近年来, 我市妇联组织和各级部门履行维权职能, 开展了执法检查、家庭暴力立法调研、打击拐卖妇女儿童、与国际组织共同实施合作项目等活动, 通过建立妇女维权岗、外来务工妇女之家、儿童中心、维权法庭、法律援助中心等妇女维权网。从解决妇女群众最关心、最直接、最现实的利益问题入手, 更好地为妇女服务, 使一大批下岗失业女工经过培训实现了再就业。

### 国际组织考察深圳市实施“防拐”项目情况

全文: <http://www.gd.xinhuanet.com/newscenter/2006-11/16/>

新华网深圳 11 月 16 日电: 11 月 14—15 日, 由国际劳工组织官员和专家组成的评估组对深圳市实施“中国预防以劳动剥削为目的的拐卖女童和青年妇女项目”进展情况进行中中期评估。该项目主要关注流动人口中 10 岁至 24 岁的女性, 旨在探索有效预防拐卖女童和青年妇女的方法和途径, 展开切实有效的援助行动。

记者了解到, 深圳通过向流动妇女儿童提供直接援助和帮助他们提高素质、安全就业, 在预防妇女儿童拐卖工作中取得了突出成效, 目前全市外来女工流动学校已由 2004 年的 32 所迅速发展至 164 所, 基本覆盖了全市外来女工集中的企业。评估组对“防拐”项目在深圳的顺利进展表示满意。

### 海南省有效保护妇幼人身权利

全文: <http://news.0898.net/2006/11/16/>

人民网海南视窗 11 月 16 日讯: 日前从海南省妇联获悉, 海南省各级公安机关严厉打击侵害妇女儿童人身权利的违法犯罪行为, 2001—2005 年间, 海南省公安机破获强奸案 531 起, 破案率 69%; 破获拐卖妇女案件 10 起, 破案率 100%; 破获强迫、引诱妇女卖淫案件 5 起, 破案率 70.2%。为了更有效地维护妇女权益, 海南省各级法院专门成立妇女维权合议庭 15 个, 依法判处了一批组织、强迫、引诱妇女卖淫, 强奸妇女, 拐卖妇女儿童等严重侵害妇女儿童人身权利的犯罪分子。

同时, 海南省政府出台了《关于综合治理出生婴儿性别比例偏高问题的决定》, 从政策源头上, 保障妇女儿童的合法权益。从目前看来, 海南省出生人口性别比为 117, 仍比正常值 103—107 明显偏高, 但比以前已出现了较大幅度的回落。

---

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

UNIAP Regional news digest: [melissa.stewart@un.or.th](mailto:melissa.stewart@un.or.th)  
UNIAP Cambodia news digest: [kristy.fleming@undp.org](mailto:kristy.fleming@undp.org)  
UNIAP China news digest: [uniapchina.feng@gmail.com](mailto:uniapchina.feng@gmail.com)  
UNIAP Lao news digest: [phadsada.chanthavong@undp.org](mailto:phadsada.chanthavong@undp.org)  
UNIAP Myanmar news digest: [ayhtut.uniapmm@undp.org](mailto:ayhtut.uniapmm@undp.org)  
UNIAP Thailand news digest: [uniap\\_thai@un.or.th](mailto:uniap_thai@un.or.th)  
UNIAP Vietnam news digest: [uniapvietnam@vnn.vn](mailto:uniapvietnam@vnn.vn)

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word ‘Subscribe’ in the subject line to [uniapchina.feng@gmail.com](mailto:uniapchina.feng@gmail.com). If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn>

UNIAP China Office

Address: Room 210, Building 4, No. 28 Donghousiang, Andingmenwai,  
Beijing 100011, P.R. China

Tel: (+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671

Fax: (+ 86 10) 6420 3115

Email (general): [uniapchina.feng@gmail.com](mailto:uniapchina.feng@gmail.com)

Website: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and [www.no-trafficking.org](http://www.no-trafficking.org)

---

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 [uniapchina.feng@gmail.com](mailto:uniapchina.feng@gmail.com)，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室（UNIAP China）的网址  
<http://uniap.law.pku.edu.cn>

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京安定门外东后巷28号4号楼210室

邮编：100011

电话：(+ 86 10) 6420 3307, 6420 1671

传真：(+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室): [uniapchina.feng@gmail.com](mailto:uniapchina.feng@gmail.com)

项目网页: <http://uniap.law.pku.edu.cn> , and [www.no-trafficking.org](http://www.no-trafficking.org)